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ЖУКОВА Наталия Александровна 

Немецкая историография анархизма М.А. Бакунина 

В диссертации рассматриваются работы немецких авторов, посвященные 

М.А. Бакунину и его учению. Устанавливаются причины обращения немецких 

специалистов к данной теме, выявляются этапы развития немецкой историографии 

бакунизма, основные направления исследований и их специфические особенности. 

Результаты работы позволяют расширить представления об опыте изучения 

немецкой научной школой русского радикализма второй половины XIX в.   

 

ZHUKOVA Nataliya Alexandrovna 

German historiography of Mikhail Bakunin’s anarchism  

 

The dissertation presents the German studies regarding Mikhail Bakunin and his 

anarchic theory. There are determined the causes of interest in this subject among the 

German specialists, defined stages of the German researches, the main schools of 

German historiography of Bakuninism and their’s specific features. The results of this 

work lead to present the experience of the German studies regarding the Russian 

radicalism of the second half of the 19
th

 century.   

 


